
Zápis z 251. zasedáńı AS MFF UK dne 29. dubna 2020

Př́ıtomni: C. Brom, Z. Drozd, J. Fiala, R. Grill, K. Houfek, V. Kala (př́ıchod 18.05), J. Kalbáčová Vejpra-
vová, A. Kazda, M. Krtička (odchod 19.20), O. Pangrác, J. Pavl̊u, D. Schmoranzer (př́ıchod 18.35), J. Stráský,
K. Tůma, B. Vidová Hladká, M. Žák (odchod 19.30), P. Houška (př́ıchod 18.30), P. Korcsok, J. Pikora (př́ıchod
19.15), Z. Procházková, P. Schmidtová, V. Švandeĺık, V. Zouhar (př́ıchod 18.25).
Hosté: V. Baumruk, D. Broško, V. Doleǰśı (odchod 19.15), Z. Doležal, A. Farkaš, J. Franc (odchod 18.55),
F. Chmeĺık J. Kratochv́ıl, D. Lanková (odchod 19.25), M. Kyjovsky, V. Kuboň, C. Matyska, M. Rokyta, J. Sgall,
M. Štochel, J. Trlifaj, M. Vlach.
Omluveni: J. Hrabovský, O. Knopp.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:00 (distančńı formou) ve virtuálńı mı́stnosti platformy ZOOM.
Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

Program zasedáńı (upravený)

1. Schváleńı programu 251. zasedáńı AS MFF UK

2. Schváleńı zápisu z 250. zasedáńı AS MFF UK

3. Informace vedeńı fakulty

4. Návrh rozpočtu fakulty na rok 2020

5. Návrh na projednáńı aktualizace Pravidel pro organizaci studia na MFF UK v jednom čteńı (v př́ıpadě
jej́ıho včasného předložeńı)

6. Různé

1. Schváleńı programu 251. zasedáńı AS MFF UK

Navržený program se mı́rně lǐśı od zaslaného, byl doplněn o bod 5.

Hlasováńı 18 – 0 – 0
Program byl schválen v upraveném zněńı.

2. Schváleńı zápisu z 250. zasedáńı AS MFF UK

Zápis byl schválen tichým souhlasem.

3. Informace vedeńı fakulty

Pan děkan konstatoval k aktuálńı situaci, že:
• źıtra proběhnou prvńı distančńı Ph.D. obhajoby,
• VR si per rollam schválila, že při distančńım zasedáńı bude hlasovat veřejně i tam, kde by měla hlasovat

tajně, a proběhnou tak prvńı habilitačńı a jmenovaćı ř́ızeńı v době koronaviru,
• záhy bude vydán fakultńı předpis formalizuj́ıćı náležitosti home-office.

KD diskutovalo o kofinancováńı projekt̊u GAČR — vrát́ıme se k praxi
”
kofinancovaćıch účt̊u“, zároveň do-

poručuje plánovat kofinancováńı jen v nutných př́ıpadech (tj. investice a mzdy výrazně převyšuj́ıćı maximálńı
uznatelné).

Prod. Sgall informoval o dodělávkách v budově IMPAKT, v SISu jsou již zařazené nové posluchárny (N###),
lze si je tedy již rezervovat např. na červnové zkoušky.

Prod. Trlifaj doplňuje informacemi z RUK:
• k nespotřebovaným prostředk̊um od GAČRu — (1) VŠ zákon neumožňuje univerzitě převézt do FÚUPu

v́ıce než 5 %, byla neúspěšná snaha protlačit změnu do krizového zákona, snad se to však povede v daľśı
novele do konce roku; (2) GAČR aktuálně neumožňuje no-cost prodloužeńı, ale i to je v jednáńı.

• Kariérńı řád — odborńı asistenti budou každé 3 roky hodnoceńı komiśı (obdobně, jako to již v tuto
chv́ıli dělá na MFF UK VR), docenti a profesoři po 5–10 letech; u OA bude možné čtvrté prodloužeńı
konkurzem.
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Prod. Kuboň uvedl k novele
”
Studijńıho a zkušebńıho řádu“, že UK odmı́tla naše připomı́nky, které jsme

považovali za nejpodstatněǰśı.

Prod. Vlach doplnil, že:

• měl jednáńı s dr. O. Neumajerem (Učitel naživo, spoluautor RVP.CZ a konzultant ICT vzděláváńı MŠMT)
o revizi výuky ICT a informatiky na ZŠ a SŠ,

• spolu s Galeríı HMP vyṕı̌se MFF UK do konce roku soutěž o umělecké d́ılo do trojského areálu — větš́ı
část náklad̊u na jeho realizaci bude dotováno z podpory na uměńı ve veřejných prostorách.

• vzniklo prohlášeńı děkan̊u 3 odborných fakult o akreditované učitelské kvalifikaci, v́ıce na webu MFF UK.

Ad kofinancováńı GAČR: Dr. Stráský se ptá, zda by tedy nebylo jednodušš́ı neinzerovat kofinancováńı v̊ubec.
(Nebylo, nelze se tvářit, že profesor na MFF UK má mzdu pod 60 tis.) Doc. Pavl̊u upozorňuje, že mı́ra
kofinancováńı je v zadávaćı dokumentaci uvedena jako jeden z hodnotićıch faktor̊u.

A. Kazda se vyjádřil k novému Kariérńımu řádu a apeluje na vedeńı, aby to využilo jako př́ıležitost k pozitivńı
změně, zejména v náboru nových pracovńık̊u. Prod. Trlifaj doplňuje, že je to součást udržeńı HR Award, plán
kariérńıho r̊ustu vypracovává s novým zaměstnancem vedoućı katedry.

4. Návrh rozpočtu fakulty na rok 2020

Prof. Grill shrnul, že ekonomická komise projednala Návrh rozpočtu dne 23. dubna s vedoućı HO. Zápis z jednáńı
včetně odpověd́ı na jednotlivé dotazy byl předložen senátu. Ekonomická komise předložila následuj́ıćı dotaz
k veřejnému projednáńı na zasedáńı AS MFF UK:
Z rektorátu přǐsel pokyn ve smyslu:

”
šetřit pro př́ıpad, že by byl př́ıspěvek od MŠMT v pr̊uběhu roku retrospek-

tivně krácen“. Jak jsme připraveni na očekávatelné požadavky šetřit? Jak velké
”

kráceńı“ bychom zvládli bez
větš́ıch zásah̊u do rozpočt̊u pracovǐst’? Lze podat souhrnnou informaci o vlivu epidemie na ekonomiku fakulty?
Kde ušetř́ıme a kde budeme mı́t naopak větš́ı výdaje? Jaký pokyn jde s ohledem na

”
šetřeńı“ směrem k sekćım

a pracovǐst́ım?

Na závěr poděkoval za Ekonomickou komisi AS Ing. Lankové za jej́ı práci a hlavně skvělou spolupráci s komiśı i
se senátem, jelikož pańı inženýrka opoušt́ı fakultu a hospodářské odděleńı bude mı́t od 1. května novou vedoućı.
Ing. Lanková bude ještě do konce května zastupovat tajemńıka.

Pan děkan reagoval na dotaz EK: Pan rektor žádá, abychom nevypláceli odměny (to si máme schovat na druhé
pololet́ı) a nepřij́ımali nové zaměstnance (rozumı́ se ty placené z institucionálńıch prostředk̊u), nemáme plánovat
zahraničńı cesty — jen výjimečně, zahraničńı pobyty jsou možné (pokud země přij́ımá) pokud někdo opravdu
chce. Takovými úsporami a konzervativńım nastaveńım rozpočt̊u (nerozděleńım nár̊ustu rozpočtu oproti loňsku)
by fakulta přežila malou redukci rozpočtu, ale při vyšš́ım kráceńı by již musela přikročit ke snižováńı mezd.

J. Stráský se ptá, zda maj́ı pracovǐstě šetřit provozńı prostředky? Pan děkan i sekčńı proděkani konstatuj́ı, že
provozńı prostředky se šetřit nemaj́ı, nebot’ objem těchto prostředk̊u oproti mzdovým je nevýznamný. Prod.
Sgall doplňuje, že rektor žádá, abychom nerealizovali žádné investice, pokud nejsou nezbytné (mı́ńı se t́ım
samozřejmě stavebńı investice, z institucionálńıch prostředk̊u).

Návrh usneseńı:
”
1. AS MFF UK schvaluje

”
Návrh rozpisu př́ıspěvk̊u a dotaćı a rozvahu př́ıjmů

a výdaj̊u pro rok 2020“ tak, jak je předkládá vedeńı fakulty.“
Hlasováńı 21 – 0 – 0

Usneseńı bylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
2. AS MFF UK schvaluje rozpočtové úpravy k 1. 1. 2020 tak, jak je předkládá

vedeńı fakulty.“
Hlasováńı 22 – 0 – 0

Usneseńı bylo přijato.

5. Návrh na projednáńı aktualizace Pravidel pro organizaci studia
na MFF UK v jednom čteńı (v př́ıpadě jej́ıho včasného předložeńı)

Prod. Kuboň, projednal aktualizaci Pravidel se zástupci AS MFF UK, KD úpravy již schválilo. Úprava se
bude oṕırat o sńıžeńı minimálńıho počtu kredit̊u pro postup do daľśıho posledńı ročńıky (na 165 kredit̊u do
5. ročńıku).
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https://www.ucitelnazivo.cz/
https://www.mff.cuni.cz/cs/tisk-a-media/vyjadreni-vedeni-fakulty/akreditovanou-ucitelskou-kvalifikaci-nabizeji-take-odborne-fakulty-uk


Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje návrh na projednáńı aktualizace Pravidel pro organizaci

studia na MFF UK v jednom čteńı na 252. zasedáńı (v př́ıpadě předložeńı návrhu ve lh̊utě
21 dńı pře 252. zasedáńım).“

Hlasováńı 22 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

6. Různé

Termı́ny daľśıch jednáńı jsou 27. května a 17. června.

Prod. Kuboň doplňuje k přij́ımaćımu ř́ızeńı pro doktorandy — určitě bude možné distančńı formou, snad za
mı́rněǰśıch organizačńıch podmı́nek než vloni. K odpuštěńı odborné části stač́ı i přijatý článek (nemuśı být
vydaný).

C. Brom informuje, že AS UK hlasuje per rollam od 4. května o vnitřńıch předpisech předložených MFF UK,
od 11. května budou hlasovat senátńı komise.

Z. Procházková se ptá, zda vedeńı řeš́ı situaci student̊u ze Slovenska, zejména s ohledem na možnosti distančńıho
zkoušeńı popř. stanoveńı ISP. Prod. Chmeĺık potvrzuje. Pan děkan konstatuje, že drobný problém nastává
u bakalářských SZZ, kde komise chce zkoušet pouze prezenčně. Očekává se, že dř́ıvěǰśı termı́ny využij́ı studenti
žij́ıćı v Praze a ostatńı přijdou v zář́ı.

Jednáńı bylo ukončeno v 19.40.

Zapsal J. Pavl̊u.
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